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توپ و تور

کارت زرد

 جشنواره والیبال نیشابور
قهرمانان خودرا شناخت

محمدمهدیزاده

جشنواره بزرگ والیبال نونهالان ونوجوانان وجوانان نیشابوردرحالی 

به پایان رسید که تیم های برترجام های خوش رنگ قهرمانی 

را به خوداختصاص دادند.

حاجی راعی رییس هیات والیبال نیشابورکه به مرد روزهای 

سخت معروف است ازروزی که به والیبال نیشابور پیوست 

همیشه نگاهش به تیم های پایه بود ودرسال های نه چندان 

دورشاهد اعزام وحمایت تیم های جوان به لیگ برتر خراسان 

بودیم وامروزوقتی هدایت والیبال نیشابوررا به عنوان رییس 

دردست گرفت همان راه وروش سازندگی را درپیش گرفت 

وجشنواره بزرگ مسابقات تیم های پایه رابرگزار نمودتا والیبال 

نیشابوررا درجاده اصلی قراردهدوبه نظرمی رسد تاروزی که 

برمسندبماندحامی تمام عیاربرای نوجوانان وجوانان ونهالان 

این شهرخواهدبود.

درمسابقات انجام شده تیم های عطارالف سپهرالف وسپهرب 

درنونهالان وتیم های عطارج وسپهرب وعطارالف درنوجوانان 

وتیم های نوین وعطارالف وانصارالحسین درجوانان به ترتیب 

عناوین اول تا سوم را به خوداختصاص دادند.

 داوری رفت جواهری بازهم آمد

افشین داوری درحالی ازورزش خراسان جداشدکه جواهری آمد.

نخست:این جواهرورزش دانشگاه قبلا امتحان خودرا پس 

داده بود.

پیروزی آویژه دربسکتبال

تیم بسکتبال آویژه صنعت مشهدپس ازرهایی ازکرونا پیروزشد.

نخست:بازیکنان این تیم درسایه کرونا جان دوباره گرفته بودند.

پدیده میزبان نساجی درثامن

هفته 23 لیگ برترفوتبال پدیده میزبان نساجی درثامن.

نخست: نساجی درورزشگاه ثامن شانسی برای پیروزی ندارد.

  صاحب امتیاز و مد   یرمسوول: دکتر علی پاکباز خسروشاهی
  زیر نظر شورای سردبیری

  د   فترتهران: پاسد   اران، بوستان8، پلاک 120، طبقه 2  واحد   7   
 تلفن: 6- 22760895)021(

  د   فترمشهد   : احمد   آباد   ، خیابان قائم، قائم 14، پلاک 46 
تلفن: 8437711 3)051(

  نمابر: 8444020 3)051(  -   پیامک: 30007981 
  کد پستی: 9183893319

nakhost@yahoo.com  -  Info@nakhostnews.ir :ایمیل  
www.nakhostnews.ir : وب سایت  

@Nakhost newsir   :کانال اطلاع رسانی  

پینگ پنگ بازان خراسانی  در نجف اشرف 

مراسم تودیع و معارفه سرپرست جدید 

اداره کل ورزش و جوانان استان  شنبه 

۱4 اسفندماه در دفتر استانداری برگزار 

شد و هاشمی جواهری رسما فعالیت 

خود را در این اداره آغاز کرد.

بر اساس این گزارش با حکم وزیر ورزش 

و جوانان، علی اکبرهاشمی جواهری 

سکان دار ورزش خراسان رضوی شد تا 

بار دیگر بعد از یک دهه دوری در این 

جایگاه مهم قرار بگیرد. او جایگزین افشین 

داوری شده است.جواهری مثل داوری 

سابقه مدیرکلی اداره ورزش و جوانان را 

درزمانی که با عنوان سازمان تربیت بدنی 

فعالیت می کرد بر عهده داشت. در همین 

رابطه مراسم تودیع و معارفه سرپرست 

جدید اداره کل ورزش و جوانان در دفتر 

استانداری برگزار و هاشمی جواهری 

از ۱4اسفند ماه سکان دار سرپرستی 

این اداره را بر عهده گرفت. مراسمی 

که بدون هیچ گونه تشریفات رسانه ای 

و خبری برگزار شد.  سکان دار جدیـد 

ورزش خراسـان رضوی پیش ازاین چنـد 

صباحـی مدیـرکل تربیت بدنی آسـتان قدس 

رضوی بود و حـالا دوبـاره بـه جایگاهـی 

برگشـته کـه پیش تر حضـور در آن را 

تجربـه کـرده اسـت.وی در نخستین 

روز حضور در اداره کل ورزش و جوانان 

به مناسبت سالروز میلاد امام حسین)ع( 

و گرامی داشت روز پاسدار و به دنبالش 

میلاد علمدار کربلا حضرت ابوالفضل 

العباس)ع(  و روز جانباز و میلاد صاحب 

صحیفه سجادیه حضرت امام زین العابدین 

امام سجاد)ع(نشستی صمیمی را با 

کارکنان و پرسنل اداره کل ورزش و 

جوانان برگزار و راهکارهای توسعه و ارتباط 

صمیمی با یکدیگر و همچنین اهمیت 

به رضایت مندی و سرعت بخشیدن در 

فعالیت ها  را تشریح کرد.

ضمن  ابتدا  در  وی  نشست  این  در 

تبریک اعیاد شعبانیه و ابراز خرسندی 

ازحضورمجددش در اداره کل ورزش 

و جوانان استان،اظهار داشت:کارم را 

برمبنا  سه کلمه و ازهمه شماهمکاران هم 

تقاضادارم همکاری بفرمایید، )سلامت 

کاری،سلامت اخلاقی وسلامت مالی(، 

وی افزود:اداره ورزش، اداره ی خاصی ست 

که مورد توجه تمامی اقشار،ازصداوسیما، 

مطبوعات،اغنیا،فقرا،ورزشی ،غیرورزشی، 

و همه وهمه بااین اداره سروکاردارند،پس 

برماست که ازکیان وآرمان وفضای کارمان 

حراست کنیم ومن می گویم وازخودم 

شروع می کنم که همه باید هم بازرس 

باشیم وهم حراست .. وکسانی هم که 

باماکارمی کنند باید سلامت کارکنند.

جواهری  تجربه را تجربه می کند!

روحبخشیان  ارشاد  ورزش|  گروه 
پرمدال آورترین قهرمان بوکس خراسان 
رضوی وارد دنیای بازگیری شد. بر اساس 
این گزارش روحبخشیان در فیلم سینمایی 
»گراز« ایفای نقش کرده است و در برنامه 
بعدی در فیلم سینمایی دیگر با ژانر 
پلیسی در حال عقد قرارداد است. وی 
در گفت و گو با خبرنگار ما می گوید: 
باتوجه به مشکلاتی که داشتم به دعوت 
برخی از دوستان تصمیم گرفتم که شانس 

خودم را دردنیای بازیگری سینما امتحان 
کنم و تجربه تازه ای را در زندگی کسب 
کنم. ارشاد با علی مشهدی، نویسنده 
وجواد  معروف شهرمان  کارگردان  و 
خواجوی که دوبله مشهدی اش آوازه 
زیادی پیدا کرده است رفاقت  و دوستی 

بسیار نزدیکی دارد . روحبخشیان علیرغم 
قد کوتاهش در دنیای بوکس )قد بلند 
فاکتور مناسب برای بوکس است( بسیار 
موفق بوده است  و به عنوان پر مدال 
آور ترین بوکسور استان شناخته می شود. 
وی معتقد است تلاش هر محدودیتی 

را به فرصت تبدیل می کند »ریزنقشم 
درست است؛ اما همیشه بلندپرواز بودم 
و هستم برای رسیدن به هدفم به صورت 
شبانه روزی تلاش می کنم. هیچ وقت 
به خودم نگفتم بوکسور باید قدبلند 
باشد به خودم گفتم من می توانم پس 
توانستم. همیشه نظرم این بود که طبع 
آدم و تفکرش باید بلند باشد قد و هیکل 
به تنهایی نمی تواند تأثیری در رسیدن 

به موفقیت داشته باشد.

گروه ورزش| نشست هم اندیشی رییس 

هیات اسکیت مشهد در خصوص برگزاری 

مسابقات اسکیت فری استایل با روسای 

کمیته های فری استایل و آلپاین اسکیت 

استان در دفتر هیات اسکیت مشهد 

برگزار شد.

محمـد رضـا حسـینی رییـس هیـات 

اسکیت مشهد با اعلام این خبر گفت: 

در ایـن نشسـت کـه بـا حضـور احمد 

رضایی مسـوول کمیته فری اسـتایل 

مشـهد رضا شـیخی مسـوول انجمن 

استان و مهدی مرتاض مسوول انجمن 

الپاین و خانم صحرایـی نایب رییس 

هیات اسـکیت مشـهد برگـزار گردید 

تصمیـمات نهایـی برای برگـزاری هر 

چه بهـتر ایـن رقابت ها اتخاذ شـد.

وی افزود: مسابقات فری استایل اسکیت 

در حاشیه شهر مشهد به دلیل شیوع 

ویـروس کرونا که قرار بود به مناسـبت 

عید مبعث برگـزار شـود بـه تاریخ 2۰ 

اسفند ماه موکول شد و به همین دلیل 

نشستی را در خصوص نحوه برگزاری 

مسابقات، هدایا و نحوه معرفی نفرات 

برتر ،گزینش داوران و تیم های شرکت 

کننده درایـن رقابت ها بـا نمایندگان 

هیات اسکیت استان برگزار کردیم.

درباره  دیدار  این  حاشیه  در  وی 

داوران  اطلاعاتی  بانک  راه اندازی 

اسکیت گفت:فدراسیون اسکیت به 

منظور ساماندهی داوران رشته های 

تحت پوشش، اقدام به طراحی بانک 

اطلاعاتی داوران بر روی سایت فدراسیون 

نموده است. لذا کلیه داوران رشته های 

تحت پوشش می بایست جهت ثبت 

آخرین اطلاعات داوری خود در این 

سامانه اقدام نمایند. 

حسینی تصریح کرد: داوران ملزم به گذراندن 

کارگاه های بروزرسانی و یکسان سازی 

داوری می باشند و همچنین فدراسیون 

اسکیت از داورانی در امر قضاوت استفاده 

خواهد نمود که دارای کارت داوری معتبر 

باشند و اطلاعات آنان در بانک اطلاعاتی 

مذکورثبت شده باشد

ضمنا افرادی که حکم داوری شان صادر 

نگردیده و دریافت ننموده اند هرچه سریعتر 

جهت تکمیل مدارک با کمیته آموزش 

فدراسیون به شماره ٠٢١44١١٧٨٠٧ 

داخلی ١٠٧ تماس حاصل نمایند.

بوکسور خراسانی  وارد دنیای بازیگری شد 

بلند پروازی های مرد کوتاه قدمت

حاشیه شهر مشهد میزبان برگزاری رقابت های اسکیت فری استایل

مجید خروشی

گروه ورزش| با توجه به تفاهم نامه بین 

هیات های تنیس روی میز خراسان رضوی، 

استان قم و نجف اشرف و زیر نظر و تایید 

فدراسیون تنیس روی میز جمهوری 

عراق،  فدراسیون  و  ایران  اسلامی 

مسابقات سه جانبه ای در شهر نجف 

اشرف با حضور بازیکنان رده های سنی 

مختلف خراسان رضوی، قم و نجف در 

تاریخ 6 تا ۱2 فروردین ۱4۰۱ برگزار 

خواهد گردید.رییس هیات تنیس روی 

میز خراسان رضوی با اعلام این خبر 

گفت: برگزاری این مسابقات منوط به 

تایید نهایی مدارک بازیکنان منتخب 

در شورای برون مرزی می باشد.

محمودی گلستانی همچنین از راهیابی 

مجدد مهشید اشتری به تیم ملی خبر 

داد و افـزود: مسـابقات انتخابی تیم 

ملی بانوان در طی ماراتون نفس گیر 

به پایان رسید و شیر بانوی خراسانی 

توانست با کسب رتبه چهارم، پیراهن 

مقدس تیـم ملـی را برای مسـابقات 

برون مرزی سال آینده به دست آورد. 

مهشـید اشـتری کـه هنـوز از ضعف 

بدنـی ناشـی از بیـماری کرونـا رنـج 

می برد، بـا همت و غیـرت و انگیزش 

بالا و حمایت های همه جانبه هیات 

اسـتان، این مهم را رقم زد.

وی همچنین از پایان  نخستین اردو 

تیم ملی پاراتنیس روی میز که به 

میزبانی تهران و با حضور شش بازیکن 

خراسانی برگزار شده بود خبر داد و 

خاطر نشان کرد: مسابقات پارا تنیس 

روی میز انتخابی تیم ملی کشورمان که 

در قسمت نشسته در تهران در جریان 

بود با درخشش بازیکنان دختر و پسر 

خراسان رضوی به پایان رسید و شش 

ورزشکار دختر و پسر ازاستانمان به 

مربیگری محمدکفشدارحسینی ووجیهه 

محمدی دراین مسابقات شرکت کرده 

بودند پایان یافت.

 رییس هیات تنیس روی میز خراسان رضوی 

اظهار داشت د راین رقابت ها در بخش 

بانوان زهراانصاریان)کلاس3(،نرگس 

قابلی)کلاس5(، مریم ترابی)کلاس 

5(،مونا مسعودی)کلاس 4( و در بخش 

آقایان سیدمحمودحسینی )کلاس(، 

حضور  مهردادمحمدپور)کلاس3( 

داشتند.
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پول سرخابی ها به جیب دولت می رود!
معـاون اسـبق سـازمان تربیـت بدنـی در خصـوص نحـوه 

واگـذاری دو باشـگاه پرسـپولیس و اسـتقلال در فرابـورس 

صحبـت هایـی را مطـرح کـرد.

سعید فائقی ، درباره آغاز عرضه ۱۰ درصد سهام استقلال 

و پرسـپولیس از طریق سـازمان فرابورس اظهار داشـت: 

نسبت به سایر روش های مربوط به واگذاری مثل مزایده 

ایـن روش شـفاف تر اسـت. بـا ارایـه ۱۰ درصد سـهام دو 

باشگاه، بازار شفاف و قیمت پایه تعیین می شود. سپس 

می توانند به تدریج این روند را ادامه بدهند. ضمن اینکه 

با ایـن روش احتـمال حضور برخـی افرادی کـه خیلی به 

بحـث ورزش مسـلط نیسـتند یـا علاقـه ای ندارنـد کمـتر 

خواهـد شـد و علاقه منـدان بـه ورزش، فوتبـال و فعـالان 

بازار سرمایـه ورود پیـدا می کنند. 

وی ادامـه داد: ایـن روش واگـذاری بـه شـکل گیری بازار 

سرمایـه در حـوزه ورزش کمـک می کنـد. جـای تشـکر 

دارد کـه پس ازایـن همـه سـال مسـوولان دولـت جدیـد 

کار واگـذاری را بـه مرحلـه ابتدایی رسـاندند. متاسـفانه 

مشکلات دو باشگاه سـبب حذف پرسپولیس و استقلال 

از آسـیا شـد و بـا ایـن اقدامـات AFC هـم می بینـد برای 

خصوصی سـازی دو باشـگاه کارهایی انجـام و گام هایی 

برداشـته شـده است. 

وی در خصـوص اظهارنظـر حسـین قربـان زاده، رییـس 

سـازمان خصوصی سـازی مبنـی بـر اینکـه در ایـن روش 

عرضـه سـهام پول بـه جیـب دولـت نخواهد رفـت، گفت: 

اسـتقلال و پرسـپولیس باشـگاه دولتـی هسـتند و وقتی 

به فروش برونـد، این پول بـه خزانه دولت مـی رود . دولت 

می خواهد مال خود را بفروشـد و پول را به باشـگاهی که 

می خواهد آن را بفروشد بازنمی گرداند. این حرف درست 

نیست. در بودجه سالانه آمده که قانون خصوصی سازی 

مکلف اسـت سـالانه فلان مقدار از امـوال و دارایی هایی 

شرکت های دولتی را بفروشـد و پولش را وارد خزانه کند . 

طبق تبصره قانون بودجه سال ۱4۰۰ سازمان خصوصی 

سازی مکلف به انجام چنین کاری است و درست نیست 

بگوییـم پول بـه جیب دولـت نمـی رود و مسـتقیم به خود 

باشـگاه ها تعلـق می گیرد.

معاون اسبق سازمان تربیت بدنی تصریح کرد: فردی که 

اکنون برای خرید سهام پرسپولیس و استقلال پول داده 

سهامدار اسـت و برای آن سـهام از طریق سـازمان بورس 

حق نظارت دارد. بـه همین دلیـل باید هـر اتفاقی در دو 

باشـگاه رخ می دهـد در سـایت کـدال و بـورس بگذارند . 

انتشار اسناد و هزینه ها هم شفافیت ایجاد می کند. این 

یک طرف قضیه اسـت. در  طرف دیگر در بحث واگذاری 

باید مقـررات و قوانیـن فرابـورس را رعایت کـرد. چند روز 

قبل سـازمان فرابورس اعلام کرد اسـتقلال و پرسپولیس 

پنج مـورد ندارند و بایـد سریع تر آن هـا را حل کنند.

فائقـی خاطرنشـان کـرد: اگـر تاکنـون مسـایل مرتبط با 

شفاف سـازی را رعایـت نمی کردند، حـالا کـه تصمیم به 

چنین کاری گرفته شده چاره ای جز رعایت کردن شفافیت 

نداریم در غیر ایـن صورت هر دو باشـگاه از  بورس اخراج 

می شـوند. البتـه هنـوز همـه چیز تمـام نشـده بلکـه باید 

به تدریـج نگرانی هـا را از بین بـرد. نمی توانیـم بگوییم با 

انتشـار برخی اسـناد در سـایت کدال همه چیز شفاف و 

صد در صـد مشـکلات حل شـده امـا روش فعلی نسـبت 

بـه روش هـای قبلـی گامی بـه جلـو اسـت. اگر با روشـن 

شـدن قیمت، بـه تدریج درصـد بیشـتری را عرضـه کنند 

تا جایی که سـهام دولـت به حداقـل برسـد، در آن حالت 

وضعیت بهـتری اتفاق خواهـد افتاد.

فرهاد مجیدی و شاگردانش باایجاد 

اختلاف شش امتیازی با پرسپولیس، 

به دنبال پایان سـلطنت پنج سـاله 

سرخ هـا هسـتند و آیـا به ایـن مهم 

خواهند رسید؟

بــا پایــان هفتــه بیســت و یکــم 

لیگ، 7۰ درصد بازی های فصل 

انجــام شــده و رقابت اســتقلال و 

پرســپولیس نه هفته دیگــر ادامه 

خواهد داشــت. مهم ترین ســوال 

امــا اینجاســت کــه آیــا فرهــاد 

مجیــدی قــادر خواهــد بــود در 

فاصله این تعداد بازی باقی مانده، 

فاصلــه شــش امتیــازی خــود را با 

پرســپولیس حفــظ کند یــا یحیی 

گل محمدی و شــاگردان با ســود 

بردن از کوچکترین شــانس های 

باقی مانــده یــک اتفــاق بــزرگ را 

به نــام خــود رقــم خواهنــد زد.

قهرمانـی تاریخـی اسـتقلال یـا 

کامبک دراماتیک پرسپولیس؟

با پیروزی استقلال مقابل گل گهر 

و شکست پرسپولیس برابر صنعت 

نفت آبادان، فاصلـه امتیاز بین دو 

مدعـی اصلـی قهرمانـی بـه شـش 

امتیاز افزایش یافت. بـا نگاهی به 

بازی هـای آینـده دو تیـم و در نظر 

گرفتن بازی رودرروی دو تیم بزرگ 

پایتخت می تـوان گفـت همچنان 

رقابت قهرمانـی داغ خواهند ماند 

البته اگر برنده دربی تهران استقلال 

نباشد. 

پرسـپولیس بـرای قهرمانـی نیـاز 

بـه گرفـتن امتیـاز در دربـی دارد و 

بایـد بـدون از دسـت دادن امتیـاز 

منتظر لغزش استقلال باشد. برای 

استقلال اما شرایط متفاوت است 

و سرنوشت تیم مجیدی در دستان 

خـودش اسـت و اعتـماد به نفس و 

حفظ روند خوب بیست و یک هفته 

گذشـته می تواند این تیم را به یک 

قهرمانی تاریخی با ثبت رکوردهای 

متعدد برسـاند.

 با نگاهی به بازی های باقی مانده 

این دو تیم چند نکته جلب نظر 

می کند:

۱- میانگین رتبه فعلی رقبای استقلال 

از پرسپولیس بهتر است. می توان 

گفت حریفان باکیفیت تری انتظار 

استقلال را می کشند و تیم مجیدی 

باید به مصاف شش تیم نیمه بالای 

جدول برود؛ پرسپولیس، سپاهان 

مس رفسنجان، پیکان، صنعت نفت 

و فولاد.

2- هر دو تیم مقابل حریفان باقی مانده 

خود در دور رفت شکست نخورده اند 

و برابـر سـه تـا از آن هـا بـه تسـاوی 

بسنده کرده اند.

ــاوی پرسپولیس یکی  3- از سه تس

مقابــل اســتقلال به دســت آمــده و 

دو تا برابر تیم هــای پایین جدولی 

هوادار و پدیده؛ بنابراین بالا بودن 

میانگیــن رتبــه رقبای پرســپولیس 

تضمینــی بــرای آن ها برای کســب 

امتیــاز کامل مقابــل ایــن حریفان 

ــپولیس در  ــه پرس ــرا ک ــت؛ چ نیس

ــا  ــت تیم ه ــن دس ــا ای ــی ب رویاروی

شکننده ظاهر شده است. استقلالِ 

ــه  ــل س ــم در مقاب ــت ه ــی شکس ب

تیــم صنعــت نفــت، پرســپولیس و 

آلومینیــوم در دور رفــت لیــگ برتــر 

تن به تساوی داده و در آزادی باید 

مقابــل ایــن ســه تیــم بــازی کند.

4- اسـتقلال در چهاربازی مهمان 

اسـت اما تنها سـه بازی را خارج از 

ورزشـگاه آزادی برگـزار می کنـد و 

می توان پیش بینی کرد سخت ترین 

بازی های اسـتقلال همیـن چهار 

بازی هستند: پرسپولیس، سپاهان، 

فولاد و مس رفسـنجان

5- پرسپولیس در پنج بازی مهمان 

اسـت و همین سـفرهای متعدد با 

توجه به فشردگی لیگ می تواند کار 

را برای آن ها سخت کند. پرسپولیس 

باید دور از استادیوم آزادی به مصاف 

هـوادار،  مسجدسـلیمان،  نفـت 

ذوب آهن، تراکتور و فجر سپاسـی 

برود و برخلاف استقلال که در سه 

بازی پیش رو، در آزادی بازی خواهد 

کرد پرسپولیس هرگز دو بازی پیاپی 

در آزادی نخواهد داشت. بازی های 

خانگی پرسـپولیس هم بازی های 

آسانی نیسـتند و تیم گل محمدی 

میزبان استقلال، سپاهان، پیکان 

و پدیده خواهد بود.

6- اسـتقلال و پرسـپولیس عـلاوه 

بریک بازی رودرروی شش امتیازی، 

چهارحریف مشترک دارند. تیم های 

پیکان، سپاهان، نفت مسجدسلیمان 

و شهرخودرو می توانند نقش مستقیم 

در تعییـن قهرمـان لیـگ بیسـت و 

یکم داشته باشند.

شانس قهرمانی استقلال و پرسپولیس در لیگ برتر

سلطنت طلبی سرخابی هاسلطنت طلبی سرخابی ها

هفته بیست دوم مسابقات فوتبال 

لیگ برتر باشگاه های کشوردرحالی 

روز یکشـنبه در شـهرهای مختلف 

کشور پیگیری خواهد شـد که تیم 

انتهای جدولـی و بحران زده شـهر 

خودروی مشـهد میهمان تیم فجر 

سپاسی شیرازخواهدبود.

شــهر خودرو کــه هفته بیســت یکم 

را در خانــه و مقابــل تیــم تراکتــور با 

تساوی بدون گل پشت سر گذاشته 

این هفته در شرایطی راهی شیرازشد 

که مسوولین باشگاه به جای اینکه 

بــه فکــر تقویــت مالــی و فنــی تیم و 

روحیه دادن به کادر فنی و بازیکنان 

جوان و گمنام باشند نام شهرخودرو 

ــده کردند درحالی  را جایگزین پدی

که شاگردان سیدعباســی علیرغم 

اینکــه بــا مشــکلات ســخت افزاری 

همچنــان روبرو هســتند ایــن هفته 

هم بایــد با دســت خالی بــه مصاف 

تیمــی در شــیراز بروند که ایــن تیم 

هم در جمع تیم های انتهای جدول 

در اندیشــه فرارازســقوط اســت 

ــا  ــودرو ب ــهر خ ــدال ش ــن ج بنابرای

فجــر سپاســی می توانــد بــرای هــر 

دوتیم و کسب امتیاز ضروری باشد تا 

 به بازی های باقی مانــده امیدوارتر 

باشند.

بازیکنان شـهر خودرو را بـه جرات 

می تـوان از بی پناه تریـن تیم لیگ 

در خانـه و اسـتان  نـام برد کـه این 

روزها نیاز شدیدی به حمایت دارند 

بلکه بتوانند هفت دیدار باقی مانده 

را با موفقیت پشـت سر بگذارند.

بنابراین کادر فنی و جوان شهر خودرو 

هر چـه در تـوان دارنـد بایـد تیم را 

به گونه ای روانه پیکار بافجرسپاسی 

نماینـد تـا بـا دسـت پر بـه مشـهد 

مقدس بازگردند.

شهر خودرو در حال حاضر با کسب 

نه امتیاز در انتهای جدول بیشتر از 

سایرتیم های قعر جدولی به سقوط 

نزدیک شده اسـت و این هفته اگر 

با شکست شیراز را ترک کند فصل 

تلخی برای فوتبال خراسان و شهر 

خودرو رقم خواهد خورد!

پدرام خسروشاهی

هفته 22لیگ برتر فوتبال باشگاه های کشور

شهر خودرو در شیراز فال ماندن می گیرد!

گفت و گو
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4nakhostvarzeshi@yahoo.com

شهرزادطاهری

چرا باید ورزش کنیم؟
در  متعددی  تغییرات  سن  افزایش  با 

قسمت های مختلف بدن ایجاد می شود 

قلب ، ریه ها ، سیستم عصبی، عضلات 

و استخوان ها دچار تغییرات ناشی از 

افزایش سن می شوند.

اگر تحرک و ورزش نداشته باشیم قدرت 

عضله قلب کاهش می یابد. ظرفیت ریه برای 

جذب اکسیژن کم می شود. عضلات ضعیف 

می شوند. کارایی مفاصل کم می شود. 

استخوان ها پوک می شوند.

* فعالیت و ورزش منظم در طول عمر، به 

خصوص سنین بالا عامل حفظ و حتی 

تقویت ظرفیت های قلبی ،ریوی ، عصبی 

و اسکلتی است.

* با فعالیت فیزیکی می توان مرگ و میر 

ناشی از بیماری های عروقی قلب، سرطان 

روده بزرگ و افزایش قند خون بزرگسالی 

را کاهش داد.

 ، چاقی  کنترل  در  فیزیکی  فعالیت   *

کلسترول بالا و فشار خون موثر است.

* ورزش یکی از عوامل مهم برای قرار گرفتن 

کلسیم در داخل استخوان و محکم شدن 

استخوان ها است.

* ورزش از افسردگی های دوران پیری 

جلوگیری می کند.

اگر می خواهید کمتر به اطرافیان وابسته 

باشید، کارهای مورد علاقه تان را انجام 

دهید، زندگی شاداب داشته باشید و 

هزینه کمتری را صرف درمان کنید  ورزش 

کنید. همه ما ، از کودکی تا سالمندی در 

هر سطحی از سلامتی به ورزش نیازداریم.

اگر دلایلی برای منع  فعالیت فیزیکی 

وجود داشته باشد، مطمئناً افزایش سن 

و ضعف جسمانی جزو آن ها نیست. امروزه 

حتی برنامه های ورزشی خاصی برای 

افرادی که به بیماری هایی نظیر نارسایی 

قلبی - عروقی، فشار خون بالا، افزایش 

قند خون، پوکی استخوان، افسردگی ، 

سرطان دستگاه گوارش و چاقی مزمن 

مبتلا هستند، طراحی و آموزش داده 

می شوند

پس به یاد داشته باشید ورزش  در سلامتی 

جسم و روح نقش مهم و اساسی دارد.

درخشش مچ اندازان 
خراسان رضوی در مسابقات 
قهرمانی باشگاه های کشور 

تیم مچ اندازی خراسان رضوی در رقابت های 

قهرمانی باشگاه های کشور به مدال های 

رنگارنگ دست یافت.

بیست وچهارمین دوره رقابت های مچ اندازی 

قهرمانی باشگاه های کشور به میزبانی شهرکرد 

برگزار شد و در این مسابقات ورزشکاران 

خراسان رضوی خوش درخشیدند. تیم 

هیات خراسان رضوی با 39 ورزشکار در 

این رقابت ها حضور داشت و پس از سه روز 

رقابت ورزشکاران این استان موفق به کسب 

مدال طلا، نقره و  برنز شدند.

 کشف مسیر ناشناخته ضروری
 برای حفظ سلول های ایمنی
دکترفیروزآبادی-دکترایبیوتکنولوژیمیکروبی

پژوهشگران سوییسی، مسیر سیگنال دهی ناشناخته ای 

را کشف کرده اند که برای حفظ گروهی از سلول های 

ایمنی بدن ضروری است.

 سلول های T سیستم ایمنی بدن، در خط مقدم مبارزه با 

ویروس ها، باکتری ها و سلول های بدخیم هستند اما هرچه 

سن ما بالاتر می رود، بدن تعداد کمتری از آن ها را تولید 

می کند. بنابراین، مدت زمان سالم ماندن ما به مدت زمان 

زنده ماندن سلول های T نیز بستگی دارد. پژوهشگران 

"دانشگاه بازل")University of Basel( سوییس، اکنون 

یک مسیر سیگنال دهی ناشناخته را کشف کرده اند که 

برای زنده ماندن سلول های T ضروری است.

همه سلول های بدن ما تا زمانی که توانایی داشته باشند، 

از مرگ جلوگیری می کنند. این امر به ویژه در مورد نوع 

خاصی از سلول های ایمنی موسوم به لنفوسیت های 

T یا سلول های T صادق است. این سلول ها می توانند 

ویروس ها، باکتری ها، انگل ها و سلول های سرطانی را 

دور نگه دارند. اگرچه تولید سلول های T، یک فرآیند 

فعال در نوزادان، کودکان و بزرگسالان جوان است اما با 

افزایش سن به تدریج متوقف می شود. این بدان معناست 

 T که برای حفظ ایمنی کافی تا سنین بالا، سلول های

باید زندگی بهتری داشته باشند.

این که چگونه سلول های T موفق می شوند تا چندین دهه 

در بدن انسان زنده بمانند، مدت ها نامشخص مانده است. 

گروه پژوهشی دانشگاه بازل به سرپرستی پروفسور "ژان 

پیترز")Jean Pieters(، یک مسیر ناشناخته را شناسایی 

کرده اند که بقای بلندمدت سلول های T را افزایش می دهد. 

آن ها گزارش داده اند این مسیر سیگنال دهی که توسط 

پروتئین "کورونین coronin("۱ ۱( تنظیم می شود، مسوول 

سرکوب مرگ سلول T است.

نقش کورونین 1 در بقای بلندمدت

گروه پیترز و سایر گروه های پژوهشی در بررسی های پیشین 

 T نشان داده بودند که کورونین ۱ برای بقای سلول های

محیطی و همچنین برای تولید و بلوغ آن ها ضروری است. 

آن ها در پژوهش کنونی خود نشان داده اند مسیرهایی که 

پیشتر تصور می شد در بقای سلول های T نقش داشته 

باشند، در واقع مستقل از کورونین ۱ هستند و علاوه براین، 

یک مسیر سیگنال دهی ناشناخته مبتنی بر کورونین ۱ را 

کشف کردند که بقای سلول T را تنظیم می کند.

پژوهشگران برای یافتن این مسیر وابسته به کورونین 

۱، روشی را برای جمع آوری سلول های T ایجاد کردند و 

در پی آن، به تجزیه و تحلیل کل مجموعه مولکول های 

آران ای در سلول های T طبیعی و دارای کمبود کورونین 

۱ پرداختند.

پیترز گفت: تجزیه و تحلیل بیوانفورماتیک عمیق بسیاری 

از داده ها، هیچ تفاوتی را میان این دو گروه از سلول های 

T نشان نداد که تا حدودی غیر منتظره بود. در این موقع، 

قرنطینه کووید-۱9 پیش آمد. بنابراین، من تصمیم گرفتم 

از زمان طی کردن مسیر خانه تا مطب استفاده کنم 

تا جداول و فهرست های حاوی ژن های متعدد را مورد 

بررسی قرار دهم و ببینم که آیا همبستگی با مسیرهای 

سیگنال دهی شناخته شده ای وجود دارد که عدم تنظیم 

آن ها بتواند ناپدید شدن سلول های T پس از کاهش 

کورونین ۱ را توضیح دهد.
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پزشکی
 نشست خبری کاراته کا مشهدی 

برای ثبت رکورد گینس با اصحاب 

رسانه برگزار شد.

در این مراسم سعید شقایی فلاح 

کاراته کا مشهدی که هم اکنون ساکن 

تهران است با حضور در جمع اصحاب 

رسانه در مشهد از ثبت رکورد گینس 

در نه فروردین ماه سال آینده در 

دوبی خبر داد و گفت: بناست در این 

رقابت 3۰۰ ضربه پا کاراته واپاشی 

جودان را در مدت زمان 6۰ثانیه به 

ثبت برسانم کاری که تاکنون توسط 

هیچ فردی انجام نشده است.

شقایی فلاح متولد ۱355 مشهد دارای 

24عنوان قهرمانی  کشوری و استانی ، نه 

موی تای شالبند مشکی دان سه ، کونگ 

فووکمربند مشکی دان چهار کاراته را 

در کارنامه ورزشی خود دارد.تخصص 

وی در رشته های رزمی )کاراته،موی 

تای( ، فیتنس و TRX می باشدو از سال 

84 مربی گری بدنسازی در رده های 

متخلف سنی را آغاز کرد .

وی می گوید: در سن 2۱ سالگی 

موفق  به در یافت کارت مربی گری 

کاراته شدم و از سال 79 آموزش در 

رشته های آمادگی جسمانی و بدن 

سازی را آغاز و در دو دوره انتخابی 

تیم ملی کاراته حضور داشتم. وی 

با اشاره به این که 27 سال است که 

در رشته های رزمی فعالیت می کنم  

درباره مربیان خود برای ثبت رکورد 

می گوید: تمامی برنامه های تمرینی و 

تغذیه را بااستفاده از تجربیات،دانش 

و اطلاعات شخصی انجام می دهم.

وی که سرمهماندار هواپیمایی بوده 

است درباره هزینه ثبت رکورد گفت: 

هزینه حضور در این رقابت ها به صورت 

شخصی و به مبلغ 2۰۰ میلیون تومان 

است و تا جایی که مطلع هستم گینس 

هیچ گونه جایزه و پاداشی را در خصوص 

ثبت رکورد پرداخت نمی کند و فقط این 

اقدام یک افتخار بزرگ  برای کشورم 

خواهد بود تلاش می کنم به این هدف 

دست یابم.

وی در این نشست به قوانین و مقررات 

ثبت رکورد در گینس اشاره کرد و گفت: 

در این مراسم 3نماینده از گینس برای 

ثبت رکورد حضور خواهد داشت که 

بیش از 7۰۰۰ هزار دلار هزینه رفت وآمد 

این مربیان خواهد بود که باید پرداخت 

شود از طرفی بر اساس مقررات سه 

دوربین همزمان باید این رکورد را ثبت 

و ضبط کند.

فلاح که سابقه مربی گری در رشته های 

رزمی وآمادگی جسمانی دارد درباره 

تمریناتش می گوید: برای این رقابت 

روزانه بیش از چهارساعت تمرین دارم 

و امیدوارم به فضل خدا و استطاعت از 

بارگاه منور حضرت رضا علیه السلام 

بتوانم این رکورد را به دست آورم.

 سرمربی تیم بسکتبال آویژه صنعت 

پارسا با بیان اینکه به تیمم به چشم 

یک قهرمان نگاه می کنم، گفت: 

همیشه از تیمم انتظار برد دارم و 

خوشبختانه نتایجی که در مرحله 

دوم کسب کردیم، گویای همین 

موضوع است.

سرجان ایوانوویچ در خصوص نتایج 

درخشان تیم آویژه صنعت پارسا در دور 

دوم لیگ برتر بسکتبال کشور اظهار 

کرد: همیشه از تیمم انتظار برد دارم 

و به چشم یک تیم قوی و قهرمان به 

بازیکنانم نگاه می کنم. شاید کسی 

تصور نمی کرد بتوانیم مهرام قدرتمند 

را در هر دو بازی شکست دهیم و هر 

چهار بازی دور دوم را با پیروزی پشت 

سر بگذاریم.

وی افزود: بازیکنانم بسیار تلاش و 

هر آنچه که از آن ها می خواهیم را به 

نحو احسن در زمین اجرا می کنند. 

خیلی مهم نیست که هر بازیکن چند 

امتیاز می گیرد بلکه مهم این است که 

تیم با همبستگی و اتحاد بازی کرده 

و نتیجه لازم را کسب کند.

سرمربی صرب تبار تیم آویژه صنعت بیان 

کرد: از نظر فنی، تاکتیکی، بدنسازی 

و روانی شرایط خوبی داریم و سعی 

می کنیم بازیکنان را در این ابعاد 

آماده نگه داریم. برنامه تمرینی ما 

بر اساس توانایی فرد در همان زمان 

است. امکان دارد یک بازیکن مصدوم 

باشد و تمرینات خاصی را برای او در 

نظر بگیریم.

ایوانوویچ اضافه کرد: حریفان را در 

مرحله دوم کاملا آنالیز کرده ایم. کادر 

فنی سعی می کند هر بازیکن از تیم 

مقابل را آنالیز ویدیویی می کند. از این 

طریق نقاط قوت خود را بر نقاط ضعف 

حریف منطبق می کنیم تا بهترین 

عملکرد را به نمایش بگذاریم و بهترین 

نتیجه را بگیریم.

یا  وی گفت: خوشبختانه محروم 

مصدومی برای ادامه بازی ها نداریم و 

آماده بازی های آینده هستیم.

سرمربی تیم آویژه عنوان کرد: بسیار 

دشوار است که در مشهد تمرین کنیم 

و در تهران بازی های خود را به صورت 

متمرکز انجام دهیم. متاسفانه در دوفصل 

گذشته هیچ بازی در مشهد نداشتیم. 

برگزاری بازی ها در تهران یک نکته 

منفی برای تیم های شهرستانی است 

اما چاره ای نیست و باید لیگ را به همین 

منوال ادامه دهیم. تلاش می کنیم 

بازیکنان را از نظر روانی و بدنی آماده 

نگه داریم. امیدوارم بازی های فصل 

بعد شبیه دوران قبل از کرونا برگزار شود 

تا بتوانیم از امتیاز میزبانی و حضور 

هواداران استفاده کنیم.

ایوانوویچ در خصوص دو بازی آینده 

تیمش در مرحله دوم تصریح کرد: 

هنوز همه چیز تمام نشده و نباید با 

این چهار برد مغرور شویم. با قدرت به 

کارمان ادامه می دهیم و می خواهیم 

دو بازی باقیمانده در این مرحله را هم 

با پیروزی پشت سر بگذاریم.

وی ادامه داد: در مرحله پلی آف کار 

دشوارتر و بازی ها حساس تر می شود. 

امیدوارم در مرحله پلی آف هم نمایش 

خوبی داشته باشیم. برای هر بازی و 

هر مرحله برنامه داریم و امیدواریم از 

پلی آف عبور کنیم.

کاراته کا مشهدی به دنبال ثبت رکورد گینس

سرجان ایوانوویچ:

به آویژه  صنعت به چشم یک قهرمان نگاه می کنم

خبر

مجید خروشی
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 راز محبوبیت   راز محبوبیت  
در نقش  منفیدر نقش  منفی

Nakhost Honari

علیرضا استادی بازیگر تئاتر، سینما و تلویزیون که به تازگی در مسابقه پرمخاطب »جوکر« 
حضور داشت و شوخی هایش در شبکه های اجتماعی دست به دست شد، مدتی است 
با سریال طنز »خودخواسته« به شبکه یک آمده است. او که پیشتر با سریال هایی چون 
»از سرنوشت«، »رهایم نکن« و »دادستان« و فیلم هایی مانند »چند مترمکعب عشق«، 
»لاتاری« و »بدون تاریخ، بدون امضا« دیده شده و برای بازی در سریال »آرمان دو« نامزد 
بهترین بازیگر مرد کمدی از جشن حافظ شده، در سریال »خودخواسته« با چهره هایی 
چون ثریا قاسمی، اسماعیل محرابی و زنده یاد عزت ا... مهرآوران همبازی شده است.

شما در این سال ها در کارهای جدی و طنز زیادی حضور داشتید. این که در یکی دو 
سال اخیر، نقش طنز بیشتری کار می کنید انتخاب خودتان است؟

من همیشه حتی در کارهای طنز هم نقش های منفور و بد را بازی می کنم، اما این طور 
نیست که هرچیزی پیشنهاد شد، قبول کنم. در خیلی موارد، کارهایی را قبول می کنم 
که به نظر کارگردان، متن فیلم نامه و... علاقه داشتم باشم. فیلم نامه را که می خوانم، 
دنبال این می گردم که ببینم کاراکتر پیشنهادی چقدر در فیلم نامه تاثیرگذار است. 
کار در سینما، تلویزیون و تئاتر خیلی برایم فرق ندارد. برایم نقش مهم است. گرایش 
خودم بیشتر با کارهای جدی است که بتوانم برای خودم چالش ایجاد کنم و از نظر 

کاراکتر خودم را ارتقا بدهم.
از حضورتان در مسابقه »جوکر« هم بگویید. چطور به شما پیشنهاد شد؟

لطف دوستان قدیمی ام به خصوص احسان علیخانی، سیامک انصاری و امیرحسین 
عسگری بود. مسابقه »جوکر« کاری است که در کشورهای مختلف برگزار می شود، اما 
ایرانیزه کردن آن به عهده این دوستان بود و خود ما هم اوایل حضورمان نمی دانستیم 
که کارمان چقدر دیده می شود. دعوتم کردند و گفتند بچه هایی که بیشتر کار کمدی 
کرده اند، به برنامه می آیند. من گفتم که مرا اشتباهی دعوت کرده اید، چون شخصیتی 
جدی دارم و حتی در کارهای طنز هم آدمی جدی هستم، اما گفتند با توجه به روحیه و 
شناختی که از شما داریم به برنامه دعوت تان کرده ایم. اصلا فکر نمی کردم که برنامه 

این قدر چالش داشته باشد.
در فصل سوم »جوکر« خیلی دیده شدید. شوخی ها مال خودتان بود؟

بله، ایده خودمان بود و بچه ها فقط پیشنهادهایی می دادند که برای جوکرتایم ها و 
شوخی هایمان خلاقیت بیشتری داشته باشیم. این ها پیشنهاد بود ولی در نهایت این 
خلاقیت خودمان بود که در برنامه اتفاق می افتاد. این طور نبود که آن ها متن و ایده 

مشخصی بدهند و ما در مسابقه اجرا کنیم. کار خودمان بود.
این روزها سریال »خودخواسته« را هم روی آنتن تلویزیون دارید. سریالی 

که در شرایط کرونایی شدیدی ساخته شد.
این کار در سال 99 فیلم برداری شد که در اوج کرونا بودیم و بیماری هنوز آن چنان 
شناخته شده نبود. همه مان با ترس و لرز کار می کردیم. بازیگرها هم به خاطر گریم و 

بازی جلوی دوربین نمی توانستند ماسک بزنند.
چطور دستورالعمل ها را رعایت می کردید؟

ما از دستورات ستاد کرونا پیروی می کردیم ولی در این مدت جزو مشاغل خطرناکی 
بودیم که کارمان را باید انجام می دادیم. در یک کار نمایشی همه گروه با همدیگر ارتباط 
دارند و اتفاقا بازیگرها کار سخت تری دارند، چون فیلم بردار، کارگردان، نویسنده، تهیه 
کننده و خلاصه همه عوامل باید با بازیگر صحبت و کارها را با همدیگر هماهنگ کنند. 
این باعث می شود که بازیگرها بدون هیچ پوشش و محافظی کار کنند. تا سال گذشته، 
شرایط سخت و تعریف نشده ای داشتیم. البته ما همه پروتکل ها را رعایت می کردیم 
ولی دایم استرس داشتیم و نمی دانستیم که الان مبتلا شده ایم یا نه. من خودم اوایل 
امسال در میان یک کار به بیماری مبتلا و حدود 20 روز در بیمارستان بستری شدم. 

ریه هایم درگیر شده بود و فقط به لطف خدا شفا پیدا کردم.
الان شرایط فرق کرده است؟

بعد از این که واکسن در دسترس همه قرار گرفت و ما بازیگرها هم واکسن زدیم، از نظر 
روانی خیال بچه ها  راحت شد ولی هنوز مثل گروه های مختلف، دستورالعمل های 
ستاد کرونا را رعایت می کنیم. شرایط از نظر فیزیکی تغییری نکرده و فقط از ترس و 

اضطراب مان کمتر شده است.



خبر
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یکی دو سال گذشته برای محمد ساربان بازیگر 

پیشکسوت تئاتر، سینما و تلویزیون سال های سختی 

بود. او دچار بیماری بود و باید دوران مراقبت و 

نقاهت را می گذارند ولی خوشبختانه این روزها 

حال و احوالش خوب است و امید دارد که سال 

آینده در تئاتر روی صحنه برود.

هنرمند  ساربان،  محمد   99 سال  اردیبهشت 

پیشکسوت به دلیل عارضه مغزی در بیمارستان 

بستری شد و مدتی بعد روند درمان و مراقبت خود 

را در منزل ادامه داد اما خوشبختانه حالا حالش 

خوب است و خوشحال است که همکارانش برای 

کار کردن عجله دارند و می خواهند بیکاری دوران 

کرونا را جبران کنند.

ساربان درباره حال و احوال خود به ایسنا می گوید: 

خوشبختانه حالم خوب است. این روزها کتاب 

می خوانم، آواز می خوانم، فیلم می بینم و خلاصه 

مشغولم.

او که سال گذشته از خانه نشینی بسیاری از 

هنرمندان حرفه ای در دوران کرونا غمگین بود و 

دغدغه معیشت همکاران خود را داشت، درباره 

حضورش در تئاتر هم می گوید: مدتی به دلیل 

کرونا، فعالیت های تئاتری کمرنگ بود ولی الان 

خوشبختانه بچه ها مشغول کار هستند و من هم 

خیلی امید دارم که سال آینده روی صحنه بروم. 

البته خودم که قصد کارگردانی ندارم ولی اگر بعد 

از عید پیشنهاد بازی در تئاتر داشته باشم، حتما 

به صورت جدی به آن فکر می کنم.

او که همواره تئاتر را برای خود اصل می داند، ادامه 

می دهد: خدا را شکر کرونا تا حدودی فروکش کرد 

و دوستان تئاتری مشغول کار شدند. همه هم عجله 

دارند که به سرعت کار کنند. می خواهند این مدت 

بیکاری و کار نکردن را زودتر جبران کنند.

ساربان که تازه ترین فیلمش »جنایت بی دقت« به 

کارگردانی شهرام مکری اکران شد، حالا مشغول 

بازی در یک مجموعه تلویزیونی است که قرار است 

ماه محرم از تلویزیون پخش شود.

این بازیگر در آخرین روزهای قرن اخیر امیدوار است 

که سده آینده، همه چیز رو به بهبود برود و جهان 

روزهای بهتری را تجربه کند.  

محمد ساربان بازیگری است که در کارنامه هنری 

آثاری همچون »شاپرک خانوم«  بازی در  خود 

)بیژن مفید(،  »دایره گچی قفقازی« )داریوش 

هاشمی(،  )مهدی  شهریار«  »ادیپ  فرهنگ(، 

»سربازه« )هرمز هدایت(، »پادشاه مار« )گلاب 

آدینه(، »کلبه عموتم«، »ایکارو«، »2342 روز بد« 

) بهروز غریب پور(، »سلامان و ابسال« )مهدی 

شمسائی (، »آتش افروزان«، »سوگ سیاوش«، 

»باغ آلبالو« و» یوسف و زلیخا« )پری صابری(، 

»هفت نمایش« )اسماعیل خلج(، »رکاب« )عزت الله 

مهرآوران ( را به ثبت رسانده است.

 درمجمع عمومی ستاد تکریم و تجلیل
 از فعالان قرآن و عترت  در مشهد مطرح شد

تشکیل صندوق قرض الحسنه 
فعالان قرآنی

مجیدخروشی

مجمع عمومی سـتاد مردمی تکریم و تجلیل از خادمین 

و فعالین قرآن و عترت خراسان رضوی با حضور مدیران، 

قاریان و متولیان موسسات قرآنی استان با هدف تبیین 

و تشریح برنامه ها و اهداف سـتاد در تالار شـورای شـهر 

مشـهد برگزار شد.

حجت الاسـلام  والمسلمین موسی سـلطانی دبیر ستاد 

مردمی تکریم و تجلیل از خادمین و فعالین قرآن و عترت  

با ارایـه گزارشـی از عملکـرد و برنامه های اجرایی سـتاد 

گفت: بعد از سـاماندهی و تببین راهبردهـا بیش از 64 

استاد برجسـته وپیشکسـوت جامعه قرآنی مورد تکریم و 

تجلیل قرار گرفتند و خیلی خوشحالیم با انسجام تیمی 

برخی از مشـکلات اقتصادی،درمانی  و معیشتی برخی 

از این عزیزان مرتفع شـد.

وی تفرق ،جدایی و اختلاف سـلیقه میان قاریان را مورد 

نکوهـش قـرار داد و گفت: امـروز بایـد از خودمان شروع 

کنیم وبا جمع عقاید و ارا به دنبال احقاق حقوق باشـیم 

چرا که معتقدیم مطالبه گری رکن اصلی تحقق و دست 

یابی به اهداف اسـت. 

وی همچنین خواسـتار تشـکیل صندوق قرض الحسـنه 

سـتاد مردمـی خادمیـن و فعالیـن قـرآن و عـترت شـد و 

گفت: ضروری اسـت در زمینه اراپه تسهیلات و کمک به 

جامعه جوان قرآنـی گام های مثبت و حمایتی برداشـته 

شـود تا انگیزه جوانان در پیوسـتن به ایـن جامعه تحکم 

بیشـتری پیـدا کند 

وی با اشـاره بـه ایـن کـه بودجـه لازم را در اختیـار داریم 

گفـت: در صـدد هسـتیم با تمـام قـوا به نحـو شایسـته و 

بایسته از پیشکسـوتان  و خادمان عرصه  قرآن قدر دانی 

و تجلیـل کنیم.

سید جواد سادات فاطمی یکی از برجسته ترین قاریان 

قران در این نشست ضمن گلایه از نحوه برگزاری جلسه 

گفـت: انتظـار داشـتیم در ایـن جلسـه اهـداف و برنامه 

های آینـده سـتاد تشریح شـود بیشـتر در این جلسـه به 

حاشیه ها پرداخته شد و این تفکر که در میان جامعه قرآنی 

اختلاف وجود داردصحت ندارد و همه موسسسات قرآنی 

وظایف و تکالیف تعریف شـده خود را دنبـال می کنند و 

این امـر منافاتی بـا برنامـه های سـتاد ندارد بهتر اسـت 

ما اختلافـات جزیـی را که بیشـتر سـلیقه ای اسـت و در 

همه موسسـات و سـازمان هـا وجـود دارد دامـن نزنیم و 

بزرگ نمایی نکنیم .حضور موسسـات گوناگون ضروری 

اسـت ما معتقدیم وحدت تفکر و اندیشه راه اصلی ستاد 

باید باشـد و این جلسـات خروجی مثبتی داشـته باشد.

جرمی که هیچ توبیخی ندارد! 

عوام فریبی با »پلی بک«

احوالپرسی از بازیگر باسابقه در آخرین ماه قرن
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یکی از اتفاقاتی که طی چند سال اخیر وجود داشته 

مساله پلی  بک کردن خوانندگان در اجراهای زنده است، 

آن هم درحالی که مخاطبان و علاقمندان موسیقی 

پاپ برای دیدن کنسرت خواننده موردعلاقه شان 

چندصدهزارتومان پول می دهند. در این مدت اخبار و 

فیلم های متعددی دراین باره منتشرشده اما واکنشی 

از سوی برگزارکنندگان نداشته و این خوانندگان 

همچنان به کار خود ادامه می دهند.

چند سال پس ازاینکه موسیقی پاپ در کشور عمومیت 

یافت، حواشی ریزودرشت و مهم و بی اهمیت نیز 

آغاز شد. در دهه هفتاد که موسیقی پاپ و البته 

پاپ کلاسیک باآن همه ساز و نوازنده به مدد تلاش 

خوانندگان و آهنگساز جای خود را در دیگر سبک ها 

پیدا کرد، هیچ کس گمان نمی کرد برگزاری کنسرت 

پاپ تا این حد موردتوجه مردم قرار گیرد تا آنجا این 

رویه به یکی از بخش های ثابت موسیقی کشور 

تبدیل شود. 

کلک مرسوم خوانندگان پاپ 

یکی از اتفاقاتی که طی چند سال اخیر کم وبیش 

وجود داشته مساله پلی  بک کردن خوانندگان در 

اجراهای زنده است، آن هم در حالی که مخاطبان و 

علاقمندان موسیقی پاپ برای دیدن کنسرت خواننده 

مورد علاقه شان چندصدهزارتومان پول می دهند. 

طی چند سال گذشته اخبار و فیلم های متعددی 

دراین باره در رسانه ها منتشرشده اما واکنشی نه از 

سوی برگزارکنندگان داشته و مدیران ارشاد برای آن 

چاره ای اندیشیده اند و درنهایت این گروه از خوانندگان 

همچنان به فعالیت ادامه می دهند. اما بدتر از آن، 

سکوت وزارت ارشاد و دفتر موسیقی در مواجه با 

این گونه خطاهاست. 

لب خوانی های مرسوم در صداوسیما

پلی  بک که شاید بسیار از مردم معنای آن را نمی دانند، 

چیست و چرا امتیازی منفی برای خواننده و گروه 

محسوب می شود؟ مخاطبان به یاد دارند که تا چند 

سال پیش برخی خوانندگان با حضور در برنامه های 

تلویزیونی حین پخش اثر با لب زدن وانمود می کردند 

در حال اجرای زنده هستند. این رویه همچنان در 

برخی برنامه ها و محافل رسمی مرسوم است. اما 

این رویه تا چندی پیش در کنسرت ها معمول نبود و 

هنوز هم کاری غیراخلاقی محسوب می شود چراکه 

مخاطبان موسیقی پاپ برای دیدن اجرای زنده 

خواننده موردنظرشان هزینه می کنند و بلیت می خرند. 

پلی بک به مفهوم عامیانه به معنای آهنگ بی کلام 

و دوباره نواختن یک ترک از موسیقی است که قبلا 

توسط خواننده و یا هنرمند دیگری اجرا شده و مجددا 

هنرمند دیگری )نوازنده و یا خواننده( روی آن قطعه 

می خواند و یا ساز می نوازد. این اتفاق به خودی خود 

بد نیست و رویه ای مرسوم است. اما اتفاقات رخ داده 

در کنسرت ها طی چند سال گذشته نگاه و منظر 

مخاطب را نسبت به این مقوله تغییر داده است. در 

واقع »پلی بک« گاه در بخش هایی بنا به دلایلی باید 

وجود داشته باشد. به طور مثال گاه برای بالا بردن 

کیفیت اجرا بخش هایی از اثر پلی بک می شود و این 

رویه در کنسرت ها و گاه تئاترها مرسوم بوده است، 

اما همواره بر اساس قواعد و نیازهایی مورد استفاده 

قرار می گرفته است. مثلا گاه برای پخش افکت ها، 

آواها و صدای گروه کر در برخی قطعات وجود دارد 

از »پلی بک« استفاده می شود. 

چرا خوانندگان »پلی  بک« می کنند؟

اینکه خوانندگان پاپ در کنسرت های خود به »پلی 

بک« می پردازند، دلایل واضحی دارد که در کلامی کلی 

باید آن را نابلدی اطلاق کرد. بی اغراق این نابلدی همه 

مقولات مهم و اساسی را دربرمی گیرد. البته خوانندگان 

در کشورهای دیگر هم »پلی بک« می کنند اما دلیل آن 

ناتوانی در اجرای زنده نیست، بلکه دلایلی دیگری وجود 

دارد. در برخی سبک ها چون راک و متال و زیرشاخه های 

آن خواننده به دلیل تحرک بالا در اجرا )خواندن، نواختن 

یا هردو( و صرف انرژی جسمی توان خود برای خواندن 

را از دست می دهد. بالا رفتن تپش قلب و تنفس تندتر 

نتایج بارز پرتحرک بودن روی صحنه است که وجود 

»پلی بک« را اهمیت می بخشد. 

در رابطه با لب خوانی در کنسرت ها یکی از بزرگترین 

مولفه ها عدم توانایی خواننده ها در اجراهای زنده یا 

همان کنسرت هاست و اینکه برخلاف تصور، برخی 

خوانندگان پاپ صلاحیت اجرای زنده را ندارند. بزرگان 

این عرصه و آن هایی که به صورت قاعده مند موسیقی 

را فراگرفته اند، می دانند که اجرای زنده آن هم همراه 

با سازهای متعدد بنا به دلایل بسیاری کار هرکسی 

نیست. چند دهه قبل بود که مرکز موسیقی صدا و سیما 

نقش پررنگی در آموزش و انتخاب خوانندگان داشت اما 

چند سالی است به نهادی خنثی و در حاشیه تبدیل 

شده. حتی می توان گفت این صدا و سیماست که با 

توجه و تریبون دادن به خوانندگان بدون شناسنامه و 

فاقد رزومه باعث مطرح شدن آن ها می شود. نمونه این 

اتفاق حضور خواننده ای تازه به دوران رسیده در برنامه ای 

تلویزیونی بود که چند ماه بعد به کشور ترکیه گریخت و 

حاشیه هایی را رقم زد. 



7 هفته نامه سیاسی، اجتماعی، فرهنگی، اقتصاد   ي و ورزشي      سال نوزدهم    پنجشنبه 19 اسفند 1400     شماره 913 nakhostvarzeshi@yahoo.com

هنر تجاری و محصولات صنعت فرهنگ، 

کارکرد ذهن مخاطب را »نیم خودکار« 

می کنند. آن ها ذهن را در اختیار خود 

می گیرند و عنصر رهایی بخش هنر، 

یعنی خیال پردازی را به شدت محدود 

می کنند.

دهه نود در تاریخ جمهوری اسلامی 

ایران دهه عجیبی است. دهه ای که 

تمام توان دولت معطوف به سیاست 

خارجی بود و وضعیت فرهنگی کشور به 

طور کامل رهاشده بود. دهه ای که در 

آن بودجه های میلیاردی وزارت فرهنگ 

و ارشاد اسلامی با استفاده از رانت، 

بی آنکه وارد میدان فرهنگ و هنر کشور 

شود به اسم مطالعه و پژوهش سر از 

جیب مدیران نالایق و کارچاق کن ها 

درمی آورد. این دهه، دهه تناقض ها 

نیز بود. در این دوران جامعه هنری 

وضعیت معیشتی سختی را سپری 

می کرد و هم زمان »حراج تهران« رکورد 

میلیاردی جابه جا می کرد. در این دهه 

مردم درگیر تحریم های سخت در فقر و 

تنگدستی به سر می بردند و همزمان در 

سریال های خانگی، »لاکچری سازی« 

ظهور پیدا می کرد. پدیده »سینمای 

تجاری« منوچهر هادی نیز محصول 

سیاست های همین دهه است.

در این دهه مردم درگیر تحریم های 

سخت در فقر و تنگدستی به سر 

می بردند و همزمان در سریال های 

خانگی، »لاکچری سازی« ظهور پیدا 

می کرد. پدیده »سینمای تجاری« منوچهر 

هادی نیز محصول سیاست های همین 

دهه است.

پرکارترین کارگردان سینمای دهه نود

منوچهر هادی در دهه نود پرکارترین 

کارگردان سینمای ایران بوده است. 

حدود ۱6 فیلم سینمایی، سریال و 

تله فیلم را در این سال ها ساخته و 

آثاری چون  با  منتشر کرده است. 

»یکی می خواد باهات حرف بزنه«، 

»زندگی جای دیگری ست« و »کارگر 

ساده نیازمندیم« گرایشی اجتماعی 

را پیش کشید و در نیمه دوم دهه نود 

با »من سالوادور نیستم«، »آینه بغل«، 

»عاشقانه«، »رحمان۱4۰۰«، »دل«، 

»گیسو«، »نیسان آبی« و... مسیر طنز 

را پیمود.

 آثار ابتدایی هادی، ظهور فیلم ساز 

مساله مندی را نوید می داد اما این 

کارگردان در نیمه های راه به آرامی 

مسیرش را عوض کرد و به آغوش بازار 

غلتید. بازاری که غایت اش فروش 

بیشتر بود و در همان قدم اول »سینما« و 

»هنر« را قربانی می کرد. منوچهر هادی، 

فیلم به فیلم دایره طنزش را گسترش 

داد و سیاست و موضوعاتی جنسی 

را در هم آمیخت و برای خنداندن به 

هیچ چیزی رحم نکرد. از این رو آثارش 

به ساخت موقعیت های کلیشه ای، 

تیکه پرانی های تکراری و شوخی های 

عموما جنسی »فضای مجازی« تقلیل 

پیدا کرد. آثار آخر او مجموعه ای ست از 

کلیپ های اینستاگرامی که برای وایرال 

شدن تولید شده اند، سرهم بندی این 

کلیپ ها به اسم سریال در سینمای 

خانگی به خورد مخاطب داده می 

شود و البته همچنان به نسبت دیگر 

آثار رقیب خوب می فروشد.

با نگاهی به نوع فیلم سازی کارگردان های 

مطرح دنیا خواهیم دید که رسم بر 

این است؛ سینماگران خوب و کار 

بلد نهایتا در خوش  بینانه ترین حالت 

سالی یک فیلم می سازند، چرا که 

ساخت هر اثر هنری نیاز به مطالعه، 

پژوهش و تفکر مداوم دارد. اما هادی 

سریال های طولانی  می سازد و این 

اثر تمام نشده، سراغ اثر بعدی رفته و 

همین رویکرد سری سازی روز به روز  

آثارش را بی کیفیت  ، نازل  و از معنا 

تهی می کند. 

کالایی سازی هنر و ظهور صنعت 

فرهنگ

در آثار متاخر منوچهر هادی روند 

تهی  و  زیبایی شناسی  با  ضدیت 

ساختن آثارش از وجوه زیباشناختی 

چنان پیش می رود که سریال هایش 

به صورت اشیا و کالاهایی در میان 

سایر کالاها و اشیا در می آیند. در 

همین کالایی شدن است که »صنعت 

فرهنگ« وارد می شود و این مکانیسم 

را به کار انداخته و مورد بهره برداری 

قرار می دهد. این رویکرد را می توان 

باعنوان»بت وارگی کالایی«یاد کرد. 

خصلت بت وارانه  کالا حرمت و تقدیس 

چیزی است که شخص خودش تولید 

کرده است، اما در مقام ارزش مبادله ای، 

از تولیدکننده و مصرف کننده هر دو 

بیگانه شده است. این راز، راز حقیقی 

شهرت و موفقیت است.

وقتی گیشه جای همه چیز را می گیرد

هنر زیر پای  »سینمای تجاری« 

مجیدخروشی

 اکران فیلم »عکس پاییزی« 
در مجموعه پردیس برفی مشهد

 فیلم سینمایی عکس پاییزی برای نخستین بار در مجموعه 

پردیس برفی مشهد با حضور بازیگران ، عوامل تولید و کارگردان 

این فیلم با حضور جمع کثیری از هنرمندان،بازیگران سینما و 

تئاتر مشهد به نمایش درآمد.  این فیلم که مضمونی اجتماعی 

دارد به کارگردانی مصطفی احمدی فر ، نویسندگی علیرضا 

سوزنچی و تهیه کنندگی غلامحسین حیدری  روایت داستان 

یک گروه دانشجویی است که قصد سفر تحقیقی به یکی از 

روستاها را دارند و در طول سفر با سوژه دیگری روبرو می شوند 

و در نهایت این سفر منجر به شناسایی و پیدا شدن گمشده 

بانوی روستایی می گردد.

اگرچه شاید تصور شود که فیلم روایت یک حکایت تقلیدی و 

کلیشه ای دارد اما نگاه اجتماعی و پیوستگی در فیلم حکایت 

تلخ و شیرین یک زندگی است که روایت شده است. برخی از 

بازیگران در این فیلم نقش صمیمانه و ارتباط نزدیک به هم را 

نداشتند و بیشتر تلاش داشتند که دیالوگ ها و حرمت ها را 

حفظ کنند .فیلم اگرچه روایت یک داستان اجتماعی را حکایت 

می کرد اما روال حرکت فیلم خطی و به آهستگی جریان یافت 

و احساس هیجان را از مخاطب گرفته بود. مجموعه پردیس 

سینمایی برفی همچنین یک مهمان ویژه هم داشت ارشاد 

روح بخشیان پر مدال آور ترین بوکسور خراسانی که به تازگی 

به جمع بازیگران سینما پیوسته است و در اولین نقش خود در 

فیلم گراز مدیریت یک مجموعه مسابقات بوکس زیرزمینی را 

هدایت می کند. در پایان نمایش فیلم حاضران در سینما با 

بازیگران و هنرمندان این فیلم عکس یادگاری گرفتند. رویین تن 

مدیر مجموعه سینمایی پردیس برفی در حاشیه اکران فیلم 

سینمایی عکس پاییزی گفت: در ادامه فعالیت های این سینما 

به احتمال بسیار زیاد جشن سیمرغ سینمای خراسان که مربوط 

به اکران تولیدات یک سال اخیر فیلم سازان فیلم کوتاه خراسان 

رضوی می شود نیز در پردیس سینمایی برفی برگزار خواهد شد.
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